
 

Öröm és boldogság 

Advent első vasárnapjával új egyházi év indul. Ezt nem értelmezhetjük úgy, hogy évről évre 

elővesszük ugyanazt az ünnepkört, leporoljuk, majd ugyanúgy megüljük, mint minden évben 

szoktuk.  

Egy év leforgása alatt mindnyájunk életében sok minden történt, már nem ugyanazok a családi 

körülményeink, talán másik munkahelyen vagyunk, új családtag érkezett hozzánk, esetleg 

elvesztettünk valakit, ismeretségeket kötöttünk. Más körülmények között mást jelent ugyanaz az 

esemény, szentírási rész, Igéjével másra szeretne rámutatni az Úr, másra szeretné felhívni a 

figyelmünket, s valóban: ugyanazokat a részeket hallva a más élethelyzetünk miatt más üzenetet 

hordoznak a szavak, más érzések, felismerések, összefüggések születnek bennünk. 

A tavalyi advent óta örömök, nehézségek egyaránt értek bennünket, melyek hatottak ránk, 

másként látjuk életünket, a velünk történtek által - jó esetben - közelebb kerültünk Istenhez. 

Ahogyan érlelődik a hitünk, egy spirálisan felfelé ívelő pályán egy szinttel feljebb kerülve érhetünk 

évről évre ugyanahhoz az ünnephez. 

Templomunk adventi koszorúján az első gyertya meggyújtásakor László atya a hármas úrjövetre 

mutatva arra buzdított bennünket, hogy készítsük elő, tárjuk ki szívünket az Üdvözítő 

befogadására, Aki mindnyájunkhoz személyesen vágyakozik megérkezni. 

Nagy lehetőséget kaptunk most erre, hiszen a kialakult helyzet miatt a világ minden részében 

elmaradnak a nagy adventi vásárok, eljött az az idő, amikor igazán megérthetjük az adventi 

várakozás és a karácsonyi ünnep lényegét. 

Négy vasárnapon át készülünk az Úr 

ünnepélyes megérkezésére. Ez a készület 

elsősorban személyes újra-átélésre szólít 

bennünket. Advent megünneplése azt 

jelenti, hogy önmagunkban újra átéljük az 

Isten eljövetele utáni vágyódást és a 

megtérést, amelyet ez az esemény 

előkészít. Ennek folyamatában egyre 

mélyebben érezzük Isten közeledését, a 

bennük lévő sötétséget egyre inkább 

kiszorítja a fény. 

A harmadik vasárnap örvendezésre hív 

bennünket. Magunkba tekintve érdemes 

megvizsgálni, milyen érzések vannak 

bennünk az Úr közeledésének kapcsán. 

Nyugalommal és Isten iránti bizalommal 

tudjuk elfogadni az életet és a történéseket 

olyannak, amilyenek? Felfedezzük-e, hogy a 

közelgő Úr felé vezető úton csak szelíd 

örömmel lehet tovább jutni, boldogságot 

remélni? Mennyire vagyunk boldogok Isten 

szerető gondviselésében? Boldogok vagyunk 

egyáltalán, vagy csak megpróbálunk 

jókedvűen élni, és röpke örömöket 

hajszolunk? 

A mai világban sokan nem értik, mi a 
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különbség a jókedv, öröm és boldogság között. Mindenkinek vannak olyan pillanatai, amikor jól 

szórakozik, jókedvű lesz tőle, vagy beteljesedik valamilyen óhaja, ami örömet okoz számára. Ezek 

is lehetnek hosszabb ideig jelen lévő érzések, de egy idő után elillannak. A boldogság viszont egy 

olyan tartós érzés, ami akkor is megmarad, ha éppen nem úgy alakulnak a dolgaink, ahogyan 

elterveztük. 

Ha kiengedjük kezünkből a saját életünk kormánykerekének irányítását, hogy Isten vegye a 

kezébe, észrevehetjük, hogy a boldogság alapérzése beköltözik a mindennapjainkba. Felismerjük, 

hogy Ő még nálunk is jobban óhajtja a földi és örök boldogságunkat.  

Pár évtizede egy lelkigyakorlat alatt számomra is eljött az idő, hogy felismerjem: Egész életemben 

a tenyerén tartva óvott, akkor is gondoskodott rólam, amikor én nem akartam tudomást venni 

Róla. Nem hagyta, hogy elvesszek, mindig új és újabb lehetőséget kínált a Vele való életre. 

Egyszülött Fia megtestesült, szenvedett és feltámadt értem, s Önmagát teljesen nekem adva 

velem maradt az Oltáriszentségben, hogy életutamon tápláljon, erőt, kitartást adjon rögös 

útjaimon, melyen botladozó lépteimet egyengetve terel az örök boldogság felé. Gyöngeségeimben 

Ő a támaszom, szomorúságomban vigaszom, nehézségeimben erősségem, kilátástalanságaimban 

reményem.  

Hűséges útitársam, testvérem és barátom, aki minden pillanatban velem van, mindent tud rólam, 

ismeri legmélyebb vágyaimat, s már akkor látja tetteim következményeit, az engem ért 

események rám való hatását, amikor még meg sem történtek azok. Mivel a legjobbat szeretné 

nekem adni, Reá bízva magam nincs okom aggodalmaskodni. Hálával tölt el, hogy gondviselő 

szeretetében akkor is bízhatok, amikor emberi mérce szerint kilátástalan helyzetbe kerülök. Kezét 

fogva, bármi történik velem és körülöttem, nincs okom aggodalmaskodni. Ez mélyíti az iránta való 

bizalmamat, táplálja boldogságomat. Hiszem, hogy amim van, ami engem körülvesz, mind 

segíthet abban, hogy általuk közelebb kerüljek Hozzá.                                  Kurczina Terézia 

Égi koronára vágyva 

A koronavírus miatt október 29-én ránk zárult a lakás ajtaja, most várjuk a felszabadító negatív 

teszteredményt. Azt gondolom, ideológiai nézetektől függetlenül minden embernek nagy 

lehetőség egy ilyen időszak, hogy rátekintsen az életére, kapcsolataira, prioritásokra. 

Számomra számtalan pozitív hozadéka van. A bezártság a korábbiakban nem tapasztalt empátiát 

ébresztett bennem azok iránt, akik valamilyen oknál fogva korlátozva vannak a szabadságukban. 

Bár a lakásunk és a környező kert hatalmas, lelkileg mégis nehezen tudtam megküzdeni azzal, 

hogy szabad vagyok, de mégsem mehetek bárhova. 

Ezért kezdettől fogva próbáltam inkább lehetőségként tekinteni rá, megkeresni, mit kaphatunk 

általa. Életünk normál ritmusában legkevesebb időt saját magunkra fordítunk, ezt pótolva most 

felfedeztük ennek az örömét, a bensőleg való töltekezést általa. 

Munkám során sok nehéz sorsú emberrel találkozom, s most az ezekkel kapcsolatos bennem lévő 

folyamatok rendezésére is kaptam lehetőséget. Rátekintettem a saját magam számára történő 

segítség igénybevételének szükségére, illetve a mások életében való segítés és kötelezettség 

kérdésére. Ezzel foglalkozva úgy éreztem, mintha egy lelkigyakorlaton lennék, ahol a belső 

megmozdulásaimat figyelve kaptam választ a felmerülő kérdéseimre, amiben közvetlenül a 

Szentlélekre próbáltam hagyatkozni. 

Elmélyült bennem az életben való feladatom tudata: saját szociális érzékenységemmel tudjak 

viszonyulni azokhoz az emberekhez, akikkel kapcsolatba kerülök az életben.  

Eddig mindig ügyeltem arra, hogy ne beszéljek a saját hitbeli nézeteimről, mert attól tartottam, 

negatív megkülönböztetésben részesülhetek miatta bizonyos helyzetekben. Most úgy alakult az 

életem, hogy karantén előtt éppen az utolsó napomat töltöttem a régi munkahelyemen, ahol a 

közvetlen kollégák sem tudtak rólam semmit ezen a téren. Ezt egy nagy rögként hurcolom 

magamban, s emellett harcolok magamban azzal a tudattal, hogy nem látják rajtam keresztény 

voltomat, pedig érzem, hogy azzal tudnék másokra hatni, tanítani. Úgy fogalmaztam, hogy csak 

lelkileg hordozom a kereszténységemet, kifelé ugyanolyan viselkedést tanúsítok, mint a 

hitetlenek, mert a környezet azt kívánja tőlem.  

Jó volt azon elgondolkodni, hogyan viselkedhetek úgy a hétköznapokban, ami által láthatóvá válik 

mások számára a hitem, amiről nem tudok beszélni. Azt gondolom, nem elég, hogy a munkám 
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során teljesen a helyemen érezzem magam a szociális érzékenységem folytán, a civil életemben is 

nyilvánvalóvá kell válnia keresztény voltomnak. Konkrét indíttatásként a türelem és szelídség 

elmélyítését, mint jézusi vonások magamra öltését határoztam el. Vágyom az Istennel való 

kapcsolatom, egységem láthatóvá tételére. 

Ennek megfelelően az új munkahelyemen másként szeretném felépíteni az imázsomat, s hálás 

vagyok a lehetőségért, hogy épp most, a munkahelyváltás kapujában tudtam ezzel foglalkozni, 

így a kapott felismerések birtokában egy új arcomat ismerhetik meg az új kollégáim. Úgy 

gondolom - az adventi időhöz kapcsolódva - ha csak egy parányi szikráját fedezik fel 

kereszténységemnek a környezetemben lévők, én is egyengettem valamicskét az Úr útján mások 

felé. 

Másik ajándéka az itthonlétünknek, hogy lehetőséget kaptunk a férjemmel egymás, s mindketten 

a saját gyerekeink lelkének megismerésére. Ugyanis eléggé megsínylették a munkahelyen való 

helytállásomhoz szükséges, tőlük elvett időt. Együttléteink közben eddig ismeretlen érzéseket, 

viszonyulásokat láttam meg bennük, ami a mulasztásaimmal szembesített, s változtatásra 

ösztönzött.  

Nagy ajándék olyan fiatalkori barátságaim újraéledése, amit évekig nem ápoltunk, bár tudtunk 

egymásról. Örömmel fedeztem fel az igazi szeretet és önzetlen segítés megjelenését 

tehetetlenségünk, bezártságunk közben, aminek eredményeként - az éppen erre az időre esett - 

fiam születésnapját is megszépítették. Nagy bizonyságot kaptam ezáltal arról, hogy ahol az 

emberek közötti kapocs az Isten, azok a barátságok nem múlnak el. 

Arra is rátekintettem, hogy az évek teltével milyen sok mindent elértem, esetleg még elérhetek a 

földön. Szeretném megérni, hogy sok csend vegyen körül, s Isten dolgaival foglalkozva a végső 

CÉL-ról semmi ne terelje el a figyelmem.                                              Kovács-Gál Henrietta 

2020. december 8. - 2021. december 8. 

Szeretem Szent Józsefet, imáimban gyakran kérem a közbenjárását.  Ezért 

örömmel töltött el, amikor rátaláltam a hírre, miszerint a Patris corde – 

Atyai szívvel – kezdetű apostoli levelében Ferenc pápa meghirdette a Szent 

József évet.  

Ez nagy kegyelmi ajándék, mivel közösségünk, a Jézus Szíve Társasága 

2021. január 1-én lesz 100 éves. Így dupla ünnepi évre készülünk.  

Társaságunk tagjai között Szent Józsefet kezdetektől fogva kiemelkedő 

tisztelet övezte. Amikor próbaidősként elkezdtem ismerkedni a testvérekkel, 

láttam, hogy szobáik, konyháik falát mindig díszítette egy Szent József kép, 

amelyet örömmel, szeretettel mutattak meg.  Ezt tettem én is, amikor 

lefotóztam a számomra oly kedves – Szent Családot ábrázoló – ikont.  

Szent József tiszteletét, szeretetét alapító atyánk, P. Bíró Ferenc SJ ültette el testvéreink 

szívében. 

Szent József példát ad a „názáreti rejtett élet” megélésében, amikor szerényen a háttérben 

maradva gondoskodik Máriáról és a kis Jézusról. Jézus is így élt földi élete legnagyobb részében – 

nyilvános működése kezdetéig. P. Bíró azt kéri, hogy minden munkánkat Jézus, Mária és József 

lelkületével végezzük.  

Szent Józsefben a családjáról gondoskodó atyát és a munkások példaképét tiszteljük. „Anyagi 

ügyeinkben”, életünk gondjaiban is hozzá fordulunk, aki a „Szegénység kedvelője, iparosok 

példaképe, családok támasza, betegek menedéke, haldoklók pártfogója, gonosz szellemek réme, 

az Anyaszentegyház védőszentje.” Hatalmas kegyelmi ajándékot kaptunk azzal, hogy jövőre 

egyszerre ünnepelhetjük Társaságunk elmúlt 100 évét és a számunkra példát adó, értünk 

közbenjáró Szent Józsefet.                                                          Vancsó Ilona SJC 




